
Ročník XXIII.                                      Číslo 3                                           Október 2018
Evidenčné číslo 3335/09                                                           Dátum registrácie 18. 08. 1993
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Vážení občania!
Keď som v roku 2012 prišiel pra-

covať na obecný úrad ako poverený 
zastupujúci starosta, zrazu som sa 
ocitol zoči-voči všetkým problémom 
našej obce. Dovtedy som o ich rieše-
ní mal tak, ako väčšina, svoju vlast-

nú predstavu. Ale keď sa zo mňa stal 
predstaviteľ obce na plný úväzok, na 
všetky záležitosti chodu a fungovania 
samosprávy som zrazu musel hľadieť 
z trochu iného uhla pohľadu. A ten 
uhol bol podmienený predovšetkým 
skutočnosťou, že celé fungovanie 
obce, spokojný život jej občanov, je 
podmienený prísunom financií do 
obecnej pokladnice. A na tom sa za 
celé nasledujúce roky nič nezmenilo. 
Samozrejme, pre niekoho by stačilo 
nerobiť nič a peniažky by sa v banke 
iba zhodnocovali. Ale toto nie je moja 
predstava o náplni práce starostu. Aj 
do týchto komunálnych volieb pri-

chádzam s presvedčením, že viem, ale 
predovšetkým chcem našej obci za-
bezpečiť plynulý rozvoj, deťom prvé 
kroky ku vzdelaniu, mladým rodi-
nám pokojné bývanie, našim rodičom 
a starým rodičom pokojnú starobu, 
návštevníkom chuť vrátiť sa, a v ne-

poslednom rade všetkým dostatok 
hrdosti na to, že bývajú práve v Pod-
bieli.

Čo sme teda v predchádzajúcich 
rokoch dokázali? Pokúsim sa trochu 
rekapitulovať. V roku 2013 sa vy-
budovala časť prekrytia potoka pre-
tekajúceho cez obec, tak povediac 
na ukážku. Pozitívne ohlasy boli 
natoľko silné, že sme v roku 2014 
v prácach pokračovali a dnes máme 
prekrytý potok po celom najkritickej-
šom úseku v dĺžke viac ako 300 m. 
A upozorňujem, všetko z vlastných 
zdrojov v celkovej výške 164 tis.eur. 
Hoci tomu predchádzali mnohé pri-

pomienky a rôzne názory na celkové 
prevedenie prekrytia a zatrubnenia. 
Keď sme v roku 2014 získali dotáciu 
z Environmentálneho fondu vo výške 
5 tis.eur, mohli sme rozšíriť elektrické 
osvetlenie v časti obce Bobrova raľa. 
V tom čase sme ako obec dostali aj 

dotáciu 80 tis. eur na vybudovanie no-
vej plynovej kotolne v kultúrno-špor-
tovej hale, stará kotolňa v tom čase 
už bola nepoužiteľná. Ďalším väčším 
projektom bola obnova a rekonštruk-
cia priestorov základnej a materskej 
školy. Začali sa s kuchyňou, kde sme 
z finančnej rezervy predsedu vlády 
vo výške 13,5 tis. eur zakúpili nere-
zové vybavenie kuchyne, kuchynské 
roboty a stoly do jedálne pre malých 
škôlkarov. V tomto roku sa komplet-
ne zrekonštruovala elektroinštalácia 
v budove základnej školy a namonto-
vali sa aj nové svietidlá.
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Ani v roku 2015 sme nezaháľali a vypracovali žiadosť 

na ministerstvo vnútra o dotáciu na inštaláciu kamerové-
ho systému v obci. Bola úspešná a dostali sme financie vo 
výške 8 tis.eur.  V tomto roku sme podpísali zmluvu o ce-
zhraničnej spolupráci s Gminou Szaflary, s ktorou sme 
v roku 2017 zrealizovali projekt za účelom zatraktívnenia 
cyklochodníka okolo obce a spropagovania našich kul-

túrnych a prírodných pamiatok. Obec získala touto spo-
luprácou 12,5 tis. eur. V tomto roku sme uspeli aj so žia-
dosťou na výmenu a doplnenie verejného osvetlenia, 
a tak do obecnej kasy z európskych fondov prišlo na túto 
realizáciu 33 tis. eur. Za tieto prostriedky sme komplet-
ne zrekonštruovali dve tretiny verejného osvetlenia. Po-
kračovali sme v prácach v materskej škô1ke, vymaľovali 
sme ju a zrekonštruovali časť sociálnych zariadení spolu 
so vstupnou šatňou.

Rok 2016 priniesol podporu 
formou dotácie z ministerstva fi-
nancií, kedy sme na základe našej 
žiadosti získali 8 tis.eur na výme-
nu vchodových dverí a časti okien 
na kult.-športovej hale. V tom is-
tom roku sme kompletne vymenili 
osvetlenie v telocvični a úspešne 
sme žiadali o požiarne vozidlo T 
815, ktoré nám prišiel odovzdať 
osobne vtedajší minister vnútra 
pán Róbert Kaliňák. 

Ďalšou investičnou akciou zrea-
lizovanou z vlastných zdrojov obce 
bola v roku 2017 náročná stav-
ba cesty – miestnej komunikácie 
v Krivom Kúte. Vyšla obec na 122 
tis.eur, ale táto časť obce sa stala 
jednou z najkrajších a je ukážkou 
moderného rodinného bývania. 
V tom istom roku sme získali transfer z ministerstva fi-
nancií na výmenu ďalších okien a dverí na budove haly. 
A z dotácie poskytnutej Fondom na podporu umenia vo 
výške 1 tis.eur sme do našej knižnice nakúpili 114 kníh 
pre rôzne vekové kategórie. 

V roku 2018 sa nám po opakovaných žiadostiach ko-
nečne podarilo uspieť na Environmentálnom fonde a do-

táciu 50 tis.eur sme v súčasnosti použili na výstavbu 
vodovodu v časti obce Pod Pálenicou. Popri tejto stavbe 
súbežne realizujeme v tejto časti obce aj kanalizáciu, ale 
túto z prostriedkov obce a z dotácie ministerstva vnútra 
7 tis.eur, teda v celkovej výške 39,5 tis. eur. A to nie je 
všetko. Boli sme úspešní aj v ďalšom projekte, keď sme 
reagovali na výzvu splnomocnenca vlády SR pre mládež 
a šport Dušana Galisa v programe Podpora rozvoja športu 

a získali sme financie na vybavenie telocvične vo 
výške 3,8 tis.eur. Vďaka týmto peniazom môže-
me nakúpiť dva „profi“ stolnotenisové stoly pre 
našich stolných tenistov, sadu dvadsiatich futba-
lových dresov, lopty a nové hliníkové brány do 
telocvične.  V apríli 2018 sme konečne po dlhej 
príprave na čerpanie z európskych fondov ob-
držali informáciu o úspešnosti našej žiadosti na 
energetické zhodnotenie verejných budov.  Na 
túto investíciu sme získali finančné prostriedky 
vo výške 363 tis.eur, z ktorých budeme meniť 
krytinu na celom komplexe budov materskej 
školy, obecného úradu a pošty. Celá budova sa 
zateplí, vymenia a doplnia sa radiátory, vymenia 
sa svietidlá, do kuchyne sa nainštaluje rekuperá-
cia, namontujú sa solárne panely, zrealizuje sa 
hydroizolácia budovy vymení sa strešná krytina, 
hromozvody, odkvapové zvody a zakopú sa dve 

nádoby na zachytávanie dažďovej vody. Všetko do konca 
novembra tohto roka. Popri tom rekonštruujeme oplote-
nie MŠ, za výbornú prácu na ňom ďakujem našim spolu-
občanom Jožkovi Mačňákovi ml., Zdenkovi Hubenému 
ml. a Mirkovi Bullovi. Poďakovanie patrí aj p.Rudolfovi 
Veselému, ktorý zas upravuje priestor medzi oplotením 
a cestou pri MŠ tak, že spevňuje podklad a kladie zatráv-
ňovacie betónové bloky, aby sme nový plot nemali hneď 

zablatený. S novými ihriskovými prvkami, ktoré sme 
zakúpili minulý rok, tak bude celý areál materskej školy 
kompletne vynovený.  

Podľa mojich najnovších informácií sme boli úspeš-
ní aj v projekte na rekonštrukciu a prístavbu požiarnej 
zbrojnice, a to získaním dotácie vo výške 29.990 eur. 

Pokračovanie na 3. str.



pomáhať nám pri organizovaní všetkých akcií v obci. 
Som veľmi rád, že sme opäť nadviazali spoluprá-

cu s družobnou obcou Neverice. Dostali sme pozvanie 
a v nedeľu 14. októbra vycestujeme za našimi priateľmi, 
aby sme oslávili mesiac úcty k starším. Tí, ktorí na túto 
nedeľu ešte nemáte program a  máte záujem nadviazať 
nové priateľstvá, ste vítaní. Príďte sa nahlásiť na obecný 
úrad. 

A čo nás čaká ďalej? V budúcom volebnom období 
chcem obec smerovať predovšetkým k týmto aktivitám:

sanácia objektu Františkovej Huty v spolupráci 
s Krajským pamiatkovým úradom Žilina, dnes je 
vypracovaná pasportizácia objektu, ďalej podpora 
archeologického prieskumu v lokalite Bielska skala,
vysporiadanie pozemkov pod miest. komunikáciami,
dokončenie JPÚ v časti obce Mlynisko a Lány, sme 
v štádiu vytyčovania obvodu JPÚ,
prístavba požiarnej zbrojnice s prostriedkov DPO SR 
a spoluúčasti obce,
zapájanie sa čo najviac do výziev na čerpanie fin. 
prostriedkov, 
požiadame o požiarne vozidlo IVECO namiesto po-
žiarnickej Avie,
požiadame o ďalšiu dotáciu pre DHZ,
vypracovanie štúdie a následne projektovej doku-
mentácie na bytové domy na mieste starej materskej 
škôlky,
dokončenie úpravy objektu kultúrno-športovej haly, 
aby sa tam mohli dôstojne konať všetky spoločenské 
podujatia.

Na záver volebného obdobia sa patrí rekapitulovať. 
O to som sa snažil v predchádzajúcich riadkoch. Ale aj 
ďakovať. Preto ďakujem všetkým, ktorí stoja pri mne, 
podporujú ma a pomáhajú mi realizovať ciele, ktoré 
som si stanovil na začiatku volebného obdobia. Ďaku-
jem aj obecnému zastupiteľstvu za podporu v uplynu-
lom volebnom období a všetkým tým, ktorým záleží 
na chode našej obce, ktorí podporujú jej napredovanie, 

rozvoj, ale aj kultúrno-spoločenské aktivity. Mám rád 
Podbiel, ľudí a  život v ňom a záleží mi na jeho budúc-
nosti.  

Slavomír Korčuška, starosta

Týmto sme určite potešili našich dobrovoľných hasi-
čov, ale aj občanov, ktorí sa dotazovali, kedy sa zveľadí 
priestor spolu s chodníkom vedúcim „pod bránu“. Tieto 
práce však budeme realizovať až na budúci rok. Nedá mi 
ešte nespomenúť kompletne zrekonštruovaný interiér bu-
dovy základnej školy. Príďte sa pozrieť, ako má vyzerať 
priestor pre vyučovanie v 21. storočí. A spomeniem aj 
zreštaurované soc. zariadenia v kult.-šport. hale, za ktoré 
sa už nemusíme hanbiť. 

Je toho naozaj veľa, čo sme za tieto roky dosiahli. 
Prísun financií bol určite uľahčený tým, že ako kandidát 
za stranu SMER-SD som mal dvere otvorené pri roko-
vaniach ohľadom financií. Som prekvapený, keď poču-
jem o pripisovaní si zásluh a protežovania niekoho iného 

z poriadne zrealizovaných a vybavených investícií. 
No nerieši sa len výstavba. Mám veľký záujem o vy-

sporiadanie pozemkov pod cintorínom a pod miestnymi 
komunikáciami. Ako prvá je na rade cesta v Plese. Ostat-
né komunikácie postupne, nejde všetko naraz. Tiež sme 
začali s jednoduchými pozemkovými úpravami s cieľom 
vytvorenia nových lokalít v obci so stavebnými pozem-
kami pre nových záujemcov o stavby rodinných domov. 
Obec sa bude mať kde rozrastať. 
Tieto úpravy sú jednou z mojich 
priorít na nasledujúce volebné ob-
dobie. Je potrebné aj tu spomenúť, 
že ani v OZ nebola zhoda so zača-
tím JPÚ, ale tu je priestor poďako-
vať sa tým poslancom, ktorí tento 
inštitút podporili. Osobitná vďaka 
patrí JUDr. Ľubomírovi Kubošo-
vi, môjmu zástupcovi.

Obec má v tejto dobe vybudo-
vaný zberný dvor, kde sa postupne 
naučili občania odvážať nahroma-
dený veľkoobjemový odpad. Tu 
pracuje p. Jaroslav Tomaga, ktorý 
si v týchto priestoroch zodpoved-
ne plní svoju prácu. 

A spomeniem aj kultúru. Kaž-
doročne dostávame dotáciu, či už 
z Fondu na podporu umenia alebo 
VÚC, aby sme mohli spoločne robiť naše slávnosti folkló-
ru, uskutočňujeme tradičné akcie ako Držka a Staroslo-
vanský deň, preto musím poďakovať všetkým organizáto-
rom, pracovníkom a dobrovoľníkom, že sú stále ochotní 
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Voľby do orgánov samosprávy obcí
Informácie pre voliča

Dátum a čas konania volieb
Voľby do orgánov samosprávy obcí sa konajú:
v sobotu 10. novembra 2018 od 7:00 do 22:00 h.

II
Právo voliť

Právo voliť do orgánov samosprávy obcí má obyvateľ 
obce, ktorý má trvalý pobyt v obci a najneskôr v deň ko-
nania volieb dovŕši 18 rokov veku.

Prekážkou práva voliť je zákonom ustanovené obme-
dzenie osobnej slobody z dôvodov ochrany verejného 
zdravia.

III
Právo byť volený

Za poslanca obecného (mestského) zastupiteľstva, v 
hlavnom meste Slovenskej republiky Bratislave a v mes-
te Košice aj miestneho zastupiteľstva, môže byť zvole-
ný obyvateľ obce, ktorý má trvalý pobyt v obci, v ktorej 
kandiduje a najneskôr v deň volieb dovŕši 18 rokov veku. 

Obec PODBIEL
Voľby do orgánov samosprávy obcí

OZNÁMENIE
o čase a mieste konania volieb

 Deň a čas konania volieb: 10. 11. 2018, 7.00 h - 22. 00 h
Kultúrno-športová hala v Podbieli

 Volebný obvod č. 1      Volebný okrsok č. 1

ZOZNAM ZAREGISTROVANÝCH KANDIDÁTOV
pre voľby starostu obce 

PODBIEL
Obec Podbiel uverejňuje podľa § 178 ods. 2 zákona č. 180/2014 Z. z. o podmienkach výkonu volebného práva a o 

zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov zoznam kandidátov, zaregistrovaných pre voľby 
starostu obce :

Slavomír Korčuška,  44 r.,  starosta,  SMER – sociálna demokracia
Ján Sitek, Ing.,  62 r.,  obchodný riaditeľ,  nezávislý kandidát

ZOZNAM ZAREGISTROVANÝCH KANDIDÁTOV
pre voľby do Obecného zastupiteľstva v Podbieli

Obec Podbiel uverejňuje podľa § 173 ods. 2 zákona č. 180/2014 Z. z. o podmienkach výkonu volebného práva a o 
zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov zoznam kandidátov, zaregistrovaných pre voľby 
do obecného zastupiteľstva podľa jednotlivých volebných obvodov:

Volebný obvod č. 1
Miroslav Bachynec, JUDr.,  67 r.,  advokát,  Strana zelených Slovenska
Dušan Dvorský,  57 r.,  skladník,  Kresťanskodemokratické hnutie
Dávid Kanderka, Mgr.,  31 r.,  operačný pracovník,  nezávislý kandidát 
Jozef Konfala,  39 r.,  stolár,  Národná koalícia 
Jozef Korčuška,  41 r.,  SZČO,  SMER – sociálna demokracia
Jozef Krupa,  61 r.,  SZČO,  nezávislý kandidát
Ľubomír Kuboš, JUDr.,  32 r.,  advokát,  SMER – sociálna demokracia
Pavol Kudzbel, Bc.,  57 r.,  predseda pozem.spol.,  nezávislý kandidát
Jozef Lukaček,  60 r.,  robotník,  Slovenská národná strana
Jozef Mačňák,  43 r.,  živnostník,  nezávislý kandidát
Rastislav Malatinka,  38 r.,  obchodný manažér,  nezávislý kandidát
Lucia Mäsiarová, Mgr., 32 r.,  konateľka,  Národná koalícia
Ján Poštek,  63 r.,  technik,  SMER – sociálna demokracia
Michal Sitek,  34 r.,  manažér skladu a logistiky,  nezávislý kandidát
Miroslav Tomaga,  36 r.,  vodič,  Národná koalícia
Vo volebnom obvode sa volí  7  poslancov.

Za starostu obce, primátora mesta, starostu mestskej 
časti môže byť zvolený obyvateľ obce, ktorý má trvalý 
pobyt v obci a najneskôr v deň konania volieb dovŕši 25 
rokov veku. 

Prekážkou práva byť volený je 
. výkon trestu odňatia slobody, 
. právoplatné odsúdenie za úmyselný trestný čin, ak 

odsúdenie nebolo zahladené, 
. pozbavenie spôsobilosti na právne úkony. 

IV
Spôsob hlasovania

Volič môže voliť len v obci svojho trvalého pobytu vo 
volebnom okrsku, v ktorého zozname voličov je zapísa-
ný. 

Volič je povinný po príchode do volebnej miestnos-
ti preukázať okrskovej volebnej komisii svoju totožnosť 
predložením občianskeho preukazu alebo dokladu o po-
byte pre cudzinca. 

Potom okrsková volebná komisia zakrúžkuje poradové 
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číslo voliča v zozname voličov a vydá voličovi dva hla-
sovacie lístky - hlasovací lístok pre voľby do obecného 
(mestského) zastupiteľstva a hlasovací lístok pre voľby 
starostu obce (primátora mesta) a prázdnu obálku opatre-
nú odtlačkom úradnej pečiatky obce (mesta). 

Prevzatie hlasovacích lístkov a obálky potvrdí volič 
v zozname voličov vlastnoručným podpisom. 

Každý volič sa musí pred hlasovaním odobrať do oso-
bitného priestoru určeného na úpravu hlasovacích líst-
kov. Voličovi, ktorý nevstúpi do osobitného priestoru ur-
čeného na úpravu hlasovacích lístkov, okrsková volebná 
komisia hlasovanie neumožní. 

Na hlasovacom lístku pre voľby poslancov obecné-
ho (mestského alebo miestneho) zastupiteľstva môže 
volič zakrúžkovať najviac toľko poradových čísiel 
kandidátov, koľko poslancov má byť v príslušnom 
volebnom obvode zvolených. (Počet poslancov, ktorý 
sa volí vo volebnom obvode je uvedený na hlasovacom 
lístku.) 

Na hlasovacom lístku pre voľby starostu obce (pri-
mátora mesta alebo starostu mestskej časti) môže vo-
lič zakrúžkovať poradové číslo len jedného kandidáta. 

V osobitnom priestore určenom na úpravu hlasovacích 
lístkov vloží volič do obálky jeden hlasovací lístok pre 
voľby do obecného (mestského) zastupiteľstva a jeden 
hlasovací lístok pre voľby starostu obce (primátora mes-
ta). 

Na požiadanie voliča mu okrsková volebná komisia 
vydá za nesprávne upravené hlasovacie lístky iné. Ne-

správne upravené hlasovacie lístky vloží volič do schrán-
ky na odloženie nepoužitých alebo nesprávne upravených 
hlasovacích lístkov. 

Volič, ktorý nemôže sám upraviť hlasovací lístok pre 
zdravotné postihnutie alebo preto, že nemôže čítať alebo 
písať a oznámi pred hlasovaním túto skutočnosť okrskovej 
volebnej komisii, má právo vziať so sebou do priestoru 
určeného na úpravu hlasovacích lístkov inú spôsobilú 
osobu, aby podľa jeho pokynov a zákona upravila 
hlasovací lístok a vložila do obálky. Obidve osoby pred 
vstupom do osobitného priestoru na úpravu hlasovacích 
lístkov člen okrskovej volebnej komisie poučí o spôsobe 
hlasovania a o skutkovej podstate trestného činu marenia 
prípravy a priebehu volieb. Členovia okrskovej volebnej 
komisie nesmú voličom upravovať hlasovacie lístky. 

Volič, ktorý nemôže pre zdravotné postihnutie sám 
vložiť obálku do volebnej schránky, môže požiadať, aby 
obálku do volebnej schránky v jeho prítomnosti vložila 
iná osoba, nie však člen okrskovej volebnej komisie. 

Volič, ktorý sa nemôže dostaviť do volebnej miestnos-
ti zo závažných, najmä zdravotných dôvodov, má právo 
požiadať obec a v deň konania volieb okrskovú volebnú 
komisiu o vykonanie hlasovania do prenosnej volebnej 
schránky, a to len v územnom obvode volebného okrsku, 
pre ktorý bola okrsková volebná komisia zriadená. 

Volič je povinný odložiť nepoužité alebo nesprávne 
upravené hlasovacie lístky do zapečatenej schránky 
na odloženie nepoužitých alebo nesprávne uprave-
ných hlasovacích lístkov, inak sa dopustí priestupku, 
za ktorý mu bude uložená pokuta 33 eur.

Pokračovanie z 4. str.

Rokovanie obecného zastupiteľstva dňa 28. júna pri-
nieslo schválenie záverečného účtu obce Podbiel za rok 
2017 a celoročné hospodárenie bez výhrad. Obecné za-
stupiteľstvo schválilo aj použitie prebytku rozpočtového 
hospodárenia v sume 6.354,99 eur na tvorbu rezervného 
fondu. Ďalej podľa záko-
na o obecnom zriadení 
schválilo výkon funkcie 
starostu obce Podbiel na 
volebné obdobie 2018 
- 2022, začínajúce voľ-
bami do orgánov samo-
správy, na plný pracovný 
úväzok a pre voľby do 
orgánov samosprávy na 
volebné obdobie 2018 - 
2022 schválilo voľbu 7 
poslancov do Obecného 
zastupiteľstva v Podbieli. 
Poslanci zobrali na vedo-
mie vzdanie sa členstva v 
komisii pre ochranu životného prostredia p. Petra Vilčin-
ského ml., schválili uzatvorenie kúpnej zmluvy na predaj 
podielu Obce v prospech p.Milana Murinu st., odsúhlasili 
návrh Plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce 
Podbiel na II. polrok 2018 a neschválili predložený návrh 

O čom rokovalo obecné zastupiteľstvo
JUDr. Miroslava Bachynca, aby bol vypracovaný návrhu 
Doplnku k VZN č. 9/2007 o predajnom a prevádzkovom 
čase, alebo uznesenie, v ktorom by bola zapracovaná 
zmena týkajúca sa času predaja kameňa v kameňolomoch 
na území obce Podbiel. 

Na zasadnutí 09. augus-
ta poslanci odhlasovali 1 
volebný obvod pre voľby 
do orgánov samospráv 
obcí, ktoré budú v novem-
bri, ďalej upravili rozpo-
čet Obce Podbiel na rok 
2018 a schválili žiadosť 
občanov obce Podbiel, 
časť Zámostie o odstráne-
nie spomaľovacieho prahu 
umiestneného pri dome 
p. Ing. Ladislava Vrláka. 
Uložili obecnému úradu 
umiestniť tento spomaľo-
vací prah ku križovatke pri 

rod. dome p. Hubu.
Posledné riadne rokovanie Obecného zastupiteľstva 

v Podbieli v tomto volebnom období sa konalo dňa 
28.septembra, do uzávierky novín sme nemali k dispo-
zícii informácie o jeho priebehu.                              OcÚ
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Kontajnery už nešpatia obec
Určite ste si všimli, že sme pre-

miestnili kontajnery na separovaný 
odpad.  Za mostom a pri škole už 
dávnejšie, pri Jednote SD nedávno. 
Primárne by sme mali separovať do 
vriec doma, ale kto naplní vrecia, 
môže využiť aj zberné nádoby, ktoré 
sú teraz za budovou základnej ško-
ly alebo na zbernom dvore. Obecný 
úrad stále žiada spoluobčanov, aby 
nenechávali vrecia s odpadom ale-
bo samotný odpad na mieste, kde už 
nie sú kontajnery. Nielenže to pridá-

va robotu našim zamestnancom, ale 
vrecia hlavne špatia verejný priestor 
v obci. Veď namiesto nich môže 
vzniknúť napr. príjemné sedenie, 
ktoré je teraz pri škole vďaka ochote 
p. Rudolfa Veselého urobiť lavičku 
pre okoloidúcich. Poďakovanie patrí 
aj p. Jaroslavovi Tomagovi, ktorý sa 
vzorne a zodpovedne stará o poria-
dok na zbernom dvore. 

Slavomír Korčuška, starosta

Opäť si budeme posúvať 
ručičky hodiniek

Zmena letného času na zimný nás 
čaká 28.októbra 2018. Hodinky si 
nastavíme o hodinu späť, z 3:00 hod. 
na 2:00 hod. . 

Slovenské územie prvý-
krát zasiahla zmena času v 
roku 1916, kedy bolo ešte 
súčasťou Rakúska-Uhor-
ska. Každoročne však táto 
zmena funguje od roku 
1979. Zmena času má ako 
príveržencov, tak odpor-
cov. Doposiaľ sme však zaviazaní 
ako člen Európskej únie dodržiavať 
zmeny letného a zimného času. 

Európska komisia navrhla 
ukončiť striedanie času v Európ-
skej únii (EÚ) v roku 2019. Člen-
ským štátom ponecháva slobodu 
rozhodnúť sa, či budú chcieť za-
viesť už navždy letný alebo zimný 
čas.

Návrh teraz dostanú Európsky 

parlament a Európska rada. „Strie-
danie času sa musí skončiť. Člen-
ské štáty by sa mali rozhodnúť, či 
ich občania budú žiť v letnom alebo 

zimnom čase. Je to otázka 
podriadenosti. Očakávam, 
že parlament a rada budú 
zdieľať tento návrh a nájdu 
riešenie vhodné pre fun-
govanie nášho vnútorného 
trhu,“ vyhlásil predseda 
komisie Jean-Claude Jun-

cker.
Každý členský štát by sa mal do 

apríla 2019 rozhodnúť, či chce za-
viesť permanentný letný alebo zimný 
čas, pričom posledná povinná zme-
na času by sa uskutočnila 31. marca 
2019. Krajiny, ktoré sa rozhodnú pre 
používanie zimného času, si budú 
môcť naposledy pretočiť hodiny 
v nedeľu 27. októbra 2019. Po tom-
to dátume by sa už v striedaní času 

nemalo pokračovať. „Toto je dobrá 
správa pre všetkých, ktorým strieda-
nie času spôsobuje ťažkosti a zdra-
votné problémy. Teraz je na nás, či 
sa rozhodneme, ktorý čas si na Slo-
vensku ponecháme ako celoročný – 
letný alebo ten zimný,“ komentovala 
zverejnené informácie slovenská eu-
roposlankyňa Anna Záborská.

Komisia svojím návrhom reago-
vala na prieskum, z ktorého vyšlo, 
že až 84 percent Európanov je za 
zrušenie striedania času. Svoj ná-
zor v prieskume vyjadrilo približne 
4,6 milióna ľudí, bol to teda najväčší 
prieskum v histórii únie. Najviac, až 
tri milióny respondentov, bolo z Ne-
mecka.                      Spracovala rr.

Zdroj:
https://europa.pravda.sk/aktua-

lity/clanok/483863-europska-ko-
misia-navrhla-ukoncit-strieda-
nie-casu-v-roku-2019/



7                           PODBIEL štvrťročník Obecného úradu v Podbieli                            7

V auguste sa v poľskom Chocho-
lowe zrealizoval mikroprojekt pod 
názvom Poľsko-slovenské Ciesiel-
skie Śpasy, do ktorého bola zapo-

jená aj naša obec ako cezhraničný 
partner Okresného kultúrneho centra 
v Nowom Targu, síce bez možnosti 
čerpať financie, ale s ponukou aktív-
ne zapojiť do prezentácie našich rez-
bárov alebo tesárov. Jeho zámerom 
je chrániť, upevniť a podporovať roz-
voj materiálneho a kultúrneho dedič-
stva poľsko-slovenského pohraničia, 
akým tesárstvo ako remeslo naozaj 
je. Je stále menej a menej odborní-
kov, ktorí vedia tradičným spôsobom 
stavať z dreva, využívajúc pri tom 
tradičné nástroje. 

Cieľom projektu bolo poukázať 

Poľsko-slovenské 
Ciesielskie Śpasy

a spropagovať spoločné poľsko-slo-
venské kultúrne dedičstvo vzhľa-
dom na charakteristické drevené 
stavebníctvo a zrubovú architektú-

Vypísané z matriky
Odprevadili sme
 September: 
Jozef Hlodák
Narodenie   
 September: 
Anna Tóthová
Manželstvo uzavreli
 Júl:  
Pavol Slamka a Mgr. Tatiana Kudzbelová
Mgr. Lukáš Korčuška a Terézia Mikolajčíková
 September: 
Ľubomír Kanderka  a Patrícia Dreveniaková
Ing. Ondrej Jantolák a Ing. Katarína Fileková 
Juraj Harmata a Miriam Mikulášiková

ru poľsko-slovenského pohraničia, 
konkrétne v obciach Chocholow a 
Podbiel. Zámerom bolo zvýšiť pove-
domie a informovanosť o miznúcej 
profesii tesára a o regionálnom sta-
vebníctve poľsko-slovenského po-
hraničia.

Počas expozície, ktorá prebiehala 
v dňoch 10.-12. augusta v Chocho-
lowe, sme mohli vidieť okrem exhibí-
cií poľských a slovenských tesárov aj 
profesie spojené z regionálnym sta-
vebníctvom, napr. kováčstvo, rezbár-
stvo a iné. Svoju prácu predviedli a 
výrobky prezentovali aj naši podbie-
lanskí rezbári Róber Veselý a Martin 
Krška. Hlavnou atrakciou boli prete-
ky tesárov v stavbe rohových zrubov 
a štítov dreveníc. Okrem toho sa na 
výstave zúčastnili rôzni výrobcovia 
a predajcovia drevoobrábacích stro-
jov a náradia.   

P. Korčušková

OKTÓBER 
– mesiac úcty k starším

P o z v a n i e
Vážení dôchodcovia, srdečne Vás pozývame na 
tradičné posedenie pri príležitosti Mesiaca úcty 

k starším, ktoré sa uskutoční 
v piatok 12.októbra 2018 

o 17.00 hod. 
v kultúrno-športovej hale v Podbieli. 

O občerstvenie a dobrú zábavu 
bude postarané. 

Do tanca zaspieva Marián Vlčák.
 Tešíme sa na Vašu hojnú účasť!
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Školský rok 2018/2019 už začal

Prázdniny
Posledný deň vy-
učovania pred za-
čiatkom prázdnin

Termín prázdnin Začiatok vyučovania 
po prázdninách

jesenné 30. október 2018
(utorok)

31. október - 2. november 
2018 

5. november 2018
(pondelok)

vianočné 21. december 2018
(piatok)

 27. december 2018 - 
 7. január 2019

 8. január 2019
 (utorok)

polročné 31. január 2019
(štvrtok)

 1. február 2019
 (piatok)

 4. február 2019
 (pondelok)

j
a
r
n
é

Košický kraj, Prešovský kraj 15. február 2019
(piatok)

 18. február -  
22. február   2019

 25. február 2019
 (pondelok)

Bratislavský kraj, Nitriansky kraj Tr-
navský kraj

22. február 2019
(piatok)

 25. február - 1. marec    
 2019

 4. marec 2019
 (pondelok)

Banskobystrický kraj, Žilinský kraj, 
Trenčiansky kraj

1. marec 2019
(piatok)  4. marec - 8. marec 2019  11. marec 2019

 (pondelok)

veľkonočné 17. apríl 2019
(streda)  18. apríl - 23. apríl 2019  24. apríl 2019

 (streda)

letné 28. jún 2019
(piatok)  1. júl - 31. august 2019  2. september 2019

 (pondelok)

Školský rok 2018/2019 sa  už naplno rozbehol a  v ZŠ v Podbieli   usilovne 
pracuje 50 žiakov:  

1. ročník: 13 žiakov /  5 d.  - tr.uč.Mgr.Helena Malatinková
2. ročník: 12 žiakov /  7 d.  - tr.uč.Mgr.Júlia Paľová
3. ročník: 11 žiakov /  5 d.  - tr.uč.Mgr.Eva Leginusová
4. ročník: 14 žiakov /  6 d.  - tr.uč.PaedDr.Ľuboslava Iskrová
      spolu  50 žiakov / 23d. - 27ch. / z toho 5 žiaci sú integrovaní / 6 žiaci 

študujú v zahraničí.

Vo svojom vzdelávacom programe 
sa zameriavame na rozvoj komunika-
tívnych kompetencií žiakov, čitateľskej 
a matematickej gramotnosti. Posil-
ňujeme preto predmety slovenský ja-
zyk, anglický jazyk a matematika od 
1.ročníka. Snažíme sa pracovať v škole 
modernými inovatívnymi metódami, 
aby každý žiak mohol byť úspešný na 
svojej ceste k poznaniu. Ich vedomosti 
a zručnosti overujeme prostredníctvo 
rôznych školských aktivít a okresných, 
krajských aj celoslovenských súťaží.

Aj v tomto roku budeme posky-
tovať deťom záujmové vzdelávanie, 
aby vhodne využívali svoj voľný čas. 
Od októbra preto začnú v škole svoju 
činnosť záujmové útvary: spevácky, 
stolnotenisový, zábavná informatika a 
dobrodružná matematika na IKT, po-
hybové hry,  poľovnícky krúžok a pre 
1.ročník krúžok splývavého čítania 
SFUMATO. Pri organizovaní ďalších 
aktivít spolupracujeme aj tento rok 
so SZUŠ Tvrdošín, ktorá v Podbieli 
vytvorila triedy s výučbou hry na 
gitare a flaute, výtvarný odbor a taneč-
ný odbor. Myslím, že tak každé dieťa 
má možnosť rozvíjať svoje schopnosti 

a zručnosti aj v mimovyučovacom čase.
Denne do 16. hodiny je v prevádzke 

aj školský klub detí, mesačný poplatok 
za pobyt žiaka je 7 € a platí sa vždy do 
10. dňa mesiaca za prebiehajúci kalen-
dárny mesiac. V tomto školskom roku 
je prihlásených 17 detí.

Pre žiakov a najmä rodičov chcem 
dopredu zverejniť aj termíny prázdnin, 
ktoré MŠ SR na rok 2018/19 určilo na-
sledovne:

Ďalšie potrebné informácie môže-
te získať na stránke školy: www.sko-
lapodbiel.edupage.orgwww.skolapod-
biel.edupage.skwww.zspodbiel.edu.sk.

Všetkým žiakom, rodičom a za-
mestnancom školy prajem, aby sa 
im úspešne naplnili všetky dobré 
predsavzatia a ciele, ktoré si na 
tento školský rok určili a napláno-
vali.

Mgr. Blanka Kontrová
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Školský rok 2018/2019 už začal

Mesiac september je každoročne 
mesiacom, v ktorom sa začína pre 
deti nový školský rok. Inak tomu ne-
bolo ani teraz. Ubehlo pár týždňov 
a deti, hlavne tie novoprijaté, si na 
režim a činnosti, ktoré v MŠ prebie-
hajú, pomaly zvykli. 

MŠ v šk. roku 2018/2019 navšte-
vuje 47 detí. Poplatok za MŠ – prí-
spevok na čiastočnú úhradu výdav-
kov materskej školy za pobyt dieťaťa 
v materskej škole, ostáva nezmenený 
t.j. 9 € mesačne. Príspevok sa neu-

Začiatok roka v MŠ
hrádza za dieťa, ktoré má jeden rok 
pred plnením povinnej školskej do-
chádzky, alebo ak zákonný zástupca 
dieťaťa predloží  doklad o tom, že je 
poberateľom dávky v hmotnej núdzi. 
Príspevok sa neplatí ani za dieťa, 
ktoré má prerušenú dochádzku do 
materskej školy na viac ako 30 po 
sebe nasledujúcich kalendárnych dní 
z dôvodu choroby, alebo rodinných 
dôvodov preukázateľným spôsobom. 
Príspevok sa platí vždy do 10. dňa 
kalendárneho mesiaca za prebieha-

júci kalendárny mesiac na účet. Na 
prevzatie svojho dieťaťa z MŠ môže 
zákonný zástupca písomne splno-
mocniť svoje dieťa staršie ako 10 
rokov, alebo inú, pedagogickým za-
mestnancom známu osobu.

Na záver chcem poprosiť rodičov 
o porozumenie a trpezlivosť v spoji-
tosti s rekonštrukciou interiéru a ex-
teriéru MŠ. Táto rekonštrukcia bola 
potrebná a nebolo ju možné realizo-
vať počas letných prázdnin. 

Mgr. Lukáčiková
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Pokračovanie na 13. str.

Blahoslavená Anka, oroduj za nás!
Slovensko v sobotu 1. septembra 

2018 získalo novú blahoslavenú. Sta-
lo sa ňou šestnásťročné dievča Anna 
Kolesárová. Ide o prvú laičku, kto-
rá bola na Slovensku blahorečená. 
Rodáčku z Vysokej nad Uhom pri 
Michalovciach v závere druhej sve-
tovej vojny zastrelil vojak sovietskej 
armády (22. novembra 1944). Mla-
dé dievča zomrelo, aby si zachovalo 
nevinnosť. Dekrét o jej mučeníctve 
schválil v marci pápež František. 

Slávnostného obradu blahorečenia 
sa na štadióne TJ Lokomotíva zú-
častnilo 30 000 veriacich.  

Kto bol, resp. kto je Anna Kolesá-
rová? Jeden príbeh, ktorý mení prí-
behy mnohých.

Anna Kolesárová sa narodila 14. 
júla 1928 vo Vysokej nad Uhom v 
okrese Michalovce. Jej život poznači-
lo rozhodnutie, ktoré si sama zvolila 
- radšej smrť než stratu panenstva. V 
závere druhej svetovej vojny ju za-
strelil sovietsky vojak, ktorému sa od-
mietla podvoliť. Zomrela 22. novem-
bra 1944 vo svojej rodnej obci, kde 
je aj pochovaná. Vo farskej kronike v 
Pavlovciach nad Uhom sa o jej smrti 
nachádza zápis z roku 1944, ktorý uro-
bil tamojší farár - dekan Anton Lukáč. 
Svedectvo podpísalo päť svedkov. Pri 
tomto hrdinskom čine ju podľa zápisu 
posilňoval eucharistický Kristus, lebo 
predtým pristúpila k svätej spovedi a k 
svätému prijímaniu. Jej hrob je dodnes 
cieľom pútnikov z celého Slovenska, 
najmä z radov mládeže.

Na blahorečení sa zúčastnilo aj pár 
Podbielčanov. 
O  Anke  Kolesárovej  som  už  ve-

ľakrát počula. Zaujal ma jej príbeh, 
ako s odvahou bránila svoju čistotu. 
Pre mňa bolo blahorečenie Anky veľ-
mi silné, pretože je to osoba, od kto-
rej by sme si mali  zobrať príklad, a 
to hlavne mladí ľudia. 

Monika Pilárová

Na blahorečení Anny Kolesárovej 
bolo super, sv. omša bola nádherná. 
Veľmi sa mi páčilo, že sme mohli byť 
pri relikvii. Dúfam, že čoskoro bude 
ďalšia takáto akcia.

Filip Špulier
Blahorečenie  Anky  bolo  pre mňa 

veľmi požehnaným zážitkom. Oslovi-
lo ma najmä množstvo mladých ľudí, 
ktorých jej príbeh oslovil a neustále 
oslovuje. Anka ukazuje, že svätosť je 
možná aj v dnešných časoch. 

Mgr. Mirka Siteková 
(spracované podľa článku https://

www.tkkbs.sk/view.php?cisloclan-
ku=20180901001)

Svedectvo manželov 
Poštekových alebo 

ako sme to prežívali my
Janko:
Keď  som  prvýkrát  počul  o  Anke 

Kolesárovej,  bolo  mi  zvláštne 
a  priam  pre  mňa  nepochopiteľné, 
prečo  sa  vyvíja  iniciatíva  k  jej  oso-
be.  Nepamätám  si  obdobie,  kedy  to 
bolo,  ale  viem,  že  sa  zháňali  ľudia 
a svedectvá, ktoré by napomohli k jej 
blahorečeniu.  O  jej  krátkom  živote 
a o tom, ako sa jej život zavŕšil, som 
mal len strohé informácie. 
Prešiel  istý  čas  a  dostala  sa  ku 

mne informácia, že Anku uznal pápež 
František  za  blahoslavenú  a  vydal 
dekrét o tom, aby bola takto nazýva-
ná. Táto skutočnosť vo mne vyvolala 
a  prebudila  opäť  pochybnosti  a  ne-
vysvetlené  skutočnosti,  ktoré  som 
mal v období, keď som o Anke počul 
prvýkrát v minulosti. V rozhovoroch 
s manželkou som sa pýtal, že čo také 
Anka spravila, keď má byť blahore-
čená. Prečo som tak uvažoval? Mám 

v  rodine  príbuznú,  ktorá  si  chráni 
svoju  čistotu  a  panenstvo.  Ako  ju 
poznám, tak verím, že keby bola v ta-
kej istej situácii ako Anka, tak by sa 
určite chránila a bojovala by rovna-
kým spôsobom aj za cenu života, len 
aby sa nepoškvrnila. Mal som v sebe 
veľa nezodpovedaného ohľadne Anky 
a zároveň ma zaujímalo, prečo prá-
ve  ju  idú  vyhlásiť  za  blahoslavenú. 
Pomyslel som si, že ak sa zúčastním 
samotného obradu blahorečenia, tak 
by  som mohol pochopiť a nadobud-
núť poznanie ohľadne Anky. 
Počas  cesty  som  uvažoval  nad 

tým,  čo  bude  na  slávnosti  blahore-
čenia.  Kňaz,  ktorý  nás  sprevádzal 
v autobuse,  nám  prečítal  pár  viet 
o Anke a zároveň podotkol, že proces 
blahorečenia  sa  skladá  z  viacerých 
etáp,  ktoré  prebiehajú  na  rôznych 
úrovniach. 
Človek,  ktorý  stanovil  daný  deň 

na blahorečenie Anky, vedel čo robí. 
Keďže bola sobota a zároveň štátny 
sviatok,  všetky  nákupné  centrá  boli 
zavreté. To zlepšilo aj dopravnú situ-
áciu, ktorú mali pod palcom bezpeč-
nostné zložky. Celý priestor štadióna 
sa  naplnil  množstvom  ľudí.  Usadili 
sme  sa  na  hracej  ploche.  Slávnost-

ná    svätá omša    sa  veľkolepo  zača-
la  o  10.00  h.. Hlavný  celebrant  bol 
kardinál, mal  poverenie od Svätého 
Otca  Františka.  Sv.  omša  prebie-
hala  vznešene.  Bol  prečítaný  Ankin 
životopis.  Skutočnosti,  o  ktorých 
som ešte nepočul, napr. to, ako bola 
Anka pochovaná. Obsah homílie bol 
hodnotný  a  jasne  vykreslil  situáciu 
v  spoločnosti,  v  ktorej  žijeme a  čím 
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18. 08. 1993 – 18. 08. 2018  
25 rokov od registrácie našich novín

Redakčné rady:
Od roku 1994   
Terézia Matuchová, JUDr. Miroslav Bachynec, PhDr.

Jozef Turčák
Rok 2001  
Ľubomír Jarolín šéfredaktor, Pavol A. Dubovský re-

daktor

Rok 2006  
Ľubomír Jarolín šéfredaktor
Od roku 2007 
Ľubomír Franko, JUDr. Slavomír Bachynec,                       

Mgr. Blanka Kontrová, Mgr. Patrícia Korčušková
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Ako sa menila úvodná strana 
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Pokračovanie z 10. str.
žijeme.  Hoci  bolo  všetko  veľkolepé, 
stále  som  v  sebe  pociťoval  veľa  ne-
zodpovedaného.  V  závere  sv.  omše 
sme boli všetci pozvaní slávnostne si 
uctiť relikviu blahoslavenej Anky. Po 
skončení slávnostného obradu vystú-
pil  kňaz a vyslovil pár viet,  ktorými 
mi  zodpovedal    isté  otázky.  Citovať 
si ho netrúfnem, ale čo si spomínam, 
tak podotknem. Tento kňaz poukázal 
na  skutočnosť,  ktorá  sa  stala  pred 
smrťou  Anky.  „Každá  žena  by  sa 
bránila násilnosti a zneužitiu, avšak 
u  Anky  sa  dalo  predpokladať,  že  to 
malo ešte aj duchovný rozmer a vyšší 
cieľ.“  To  podnietilo  mnohých  ľudí, 
aby  Anka  bola  vyhlásená  za  blaho-
slavenú. Krátko pred smrťou bola na 
sv. spovedi a prijala eucharistického 
Ježiša. Anka bola v milosti posväcu-
júcej. Ďalší  fakt, ktorý odznel v  tom 
čase  a  napomohol  k  jej  blahoreče-
niu,  bol  priamy  svedok,  ktorý  Anku 

poznal  (90 ročná pani). Osobne ma 
mrzia  pochybnosti,  ktoré  som  mal 
k  Anke.  Jej    stvárnenie  vykresľuje 
krásne mladé dievča, ktoré má v sebe 
pokoj a je symbolom čistoty. 
Niekedy  uvažujem  nad  tým, ako 

by  sa  vyvinulo  všetko,  keby  sa  vojak 
nerozhodol  urobiť  taký  skratový  krok. 
Koľko  mladých  žien  a  koľko  dievčat 
muselo  celý  život  žiť  s  tým,  že  sa 
nedokázali ubrániť násilnosti, zneužitiu. 
Čomu však verím, je to, že takáto žena 
si  svoju  duchovnú  čistotu  zachovala, 
hoci trauma na celý život ostala.  
Anka  svojím  životom  zostala  verná 

Bohu, čo aj dokázala svojím rozhodnu-
tím v osudný večer a to z nej robí prí-
klad pre mladých ľudí. 

Monika: 
Manžel  tu  všetko  pekne  popísal. 

Som hrdá na to, že máme novú bla-
hoslavenú Anku. Je to náš slovenský 
klenot. Anka je mi veľmi srdcu blízka. 
Na blahorečenie som veľmi túžila ísť 

a som šťastná, že sa nám podarilo byť 
tam.  Slovami  sa  nedá  opísať  atmo-
sféra, ktorá bola tam. Dobrotivý Pán 
Boh  nám  doprial  nádherný  slnečný 
deň.  Ja  som  osobne  o  Anke  počula 
asi  pred  10  rokmi,  zúčastnila  som 
sa vtedy, ešte slobodná, Púte radosti 
vo Vysokej nad Uhom. Je to miesto, 
ktoré  priťahuje  mladých.  Tam  na-
chádzajú  odpovede  mnohí,  ktorí 
padli  v oblasti  čistoty a môžu začať 
odznova. Anka nám zanechala odkaz 
byť čistý. Tá čistota sa týka ako tela 
tak  i čistoty  srdca.   To  je nám dnes 
veľmi potrebné, mať čisté srdce a po-
tom  nadobúdame i čistý zrak vidieť 
a milovať blížneho i s jeho chybami.  
Ešte  ohľadom  Vysokej  nad  Uhom. 
Nachádza sa tam Domček Anky Ko-
lesárovej,  teda  pastoračné  centrum, 
ktoré vedie o. Pavol Hudák. Konajú 
sa  tam púte  radosti,    púte  zrelosti  i 
púte rodín. 

Ján a Monika Poštekoví

Blahoslavená Anka, oroduj za nás!

Nedeľa 9. septembra 2018
Tento rok sa niesol v duchu misií 

Cirkvi. Cirkev je vo svojej podstate 
misionárska, pretože Božie kráľov-
stvo nie je výsadou len niekoľkých 
povolaných. 

Všetci sme doň pozvaní, a preto je 
potrebné, aby sme ho šírili, aby sme 
o ňom svedčili, o ňom rozprávali. 
Niektorí doma, iní v cudzine.

Sr. Aurélia Príhodová zo Starej 
Ľubovne už 18 rokov slovom, živo-

Deň farnosti Podbiel
tom a službou ohlasuje Božie krá-
ľovstvo medzi obyvateľmi Brazílie, 
a posledné roky zvlášť medzi indi-
ánskymi kmeňmi oblasti Amazon. 
Farníkom v Podbieli priblížila trocha 
život tohto ľudu, tak  politický a soci-
álny, ako aj jeho život viery.  Ako sa 
Božie kráľovstvo žije a šíri v Bolívii, 
o tom porozprával páter Ondrej Pešta 
SVD. A ako konkrétnymi skutkami 
prispievajú deti k tomu, aby aj v Af-
rike ľudia spoznávali a zakusovali 

lásku nášho spoločného Nebeského 
Otca, to farníkom objasnili Darinka 
a Beátka z Dobrej noviny.

Pekné slnečné počasie, guľáš a iné 
dobroty, ktoré pripravili podbielan-
ské gazdinky, spestrili a spríjemnili 
atmosféru slávnosti a dali príležitosť 
k obohacujúcim rozhovorom.

 Sr. Mária Florková, SSpS
Zdroj:  http://ssps.sk/index.

php/slovenska-provincia/spra-
vy/560-den-farnosti-podbiel
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Deň farnosti Podbiel
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Víťazom 14. ročníka Oravskej Hokejovej Ligy Internacionálov 
sa stalo mužstvo Hokejový klub Podbiel

podarená. Program, ktorý nám vy-
mýšľali naši animátori, dával zmysel 
s tým, čo sme preberali na omši a na-
opak. Spoznal som tam veľmi milých 
a priateľských ľudí, na ktorých len 
tak ľahko nezabudnem. Zároveň sa 
týmto chcem poďakovať Mirke a Ma-
jovi, ktorí mi umožnili sa na takejto 
akcii zúčastniť. Ďakujem.

Rasťo Hrnčiar

Na P18 bol super program, naj-
viac sa mi páčilo, že som videl toľko 
mladých ľudí na jednom mieste. Zau-
jali ma tiež pekné omše so zaujímavý-
mi kázňami, super aktivity a výborné 
bolo aj ubytovanie a obedy     .   

Jakub Bulla
Na P18 bolo super, stretol som 

veľa nových ľudí a veľmi sa mi páčil 
program. Chcem poďakovať našim 
animátorom, vďaka ktorým sme sa 
tam dostali.  Bolo to super a určite 
pôjdem aj nabudúce.

Filip Špulier
Ďakujem za milosť sprevádzať 

mladých na tomto skvelom stretnutí, kde 
sa dala zažiť živá viera, radosť, oslava, 
odvaha.... jednoducho všetko, čo k pravej 
a naplno prežívanej mladosti patrí.     

 Mgr. Mirka Siteková

nia gospelových skupín, svedectvá 
EXPO povolaných, kde sa predsta-
vili jednotlivé rehoľné spoločenstvá 
a hnutia, a dokonca aj popoludnie 
angažovanosti, počas ktorého sa naša 
skupinka zapojila do upratovania 
kaplnky na Kalvárii a úpravy okolia. 

Ako sme sa mali? 
Na národnom stretnutí mládeže 

som bola druhýkrát. Takisto ako na 

P15 som bola ako dobrovoľník- ani-
mátor. Veľmi sa mi páčilo už samotné 
prípravné stretnutie pred P18. Pre 
mňa to bol super čas so super ľuďmi. 
Najviac sa mi páčila krížová cesta, 
pretože bola pripravená zaujímavou 
formou.                  Monika Pilárová

 Môj zážitok z P18 bol super. Za-
žil som toho toľko, koľko som chcel. 
Spoznal som nových ľudí, okúsil z 
gréckokatolíckeho spoločenstva, po-
mohol som upratať chrám a naučil 
som sa toho veľa ... Spoznal som veľa 
ľudí v mojom veku, ktorí mali v srd-
ciach rovnakú túžbu ako ja - byť na 
P18. Na tento zážitok ešte dlho ne-
zabudnem.                 Jakub Matuch

Celkovo bola táto akcia veľmi 

Národné stretnutie mládeže P18
Jednou z najväčších letných akcií 

na Slovensku pre mladých (okrem 
veľkých hudobných festivalov) bolo 
stretnutie P18, ktoré sa na konci júla 
uskutočnilo v Prešove. Po Ružom-
berku (2013) a Poprade (2015) išlo 
o tretie stretnutie tohto typu. 

Hlavným organizátorom bola Ka-
tolícka Cirkev v spolupráci s mestom 
Prešov a Prešovským samospráv-

nym krajom. Inšpiráciou národných 
stretnutí sú Svetové dni mládeže, tie 
prvé sa konali v roku 1986 v Ríme 
a ich iniciátorom bol dnes už svätý 
pápež Ján Pavol II.. Zatiaľ posledné 
na medzinárodnej úrovni sa kona-
li v roku 2016 v Krakove a národné 
stretnutie mládeže v Prešove bolo 
zároveň prípravou na tie nasledujúce, 
ktoré sa uskutočnia v januári 2019 
v Paname. 

Vo štvrtok 26. júla sa aj naša dva-
násťčlenná skupinka (7 z Podbiela 
a 5 z Oravského Bieleho Potoka) 
pridala k viac ako 3 500 mladým ľu-
ďom nielen z celého Slovenska, ale 
aj zo zahraničia. Čakal na nás boha-
tý program až do nedeľného poobe-
dia a bol naozaj skvelý. Sv. omše, 
stretnutia v skupinkách, vystúpe-
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Splňme sen pápeža. DOCAT v praxi 
alebo sme tu pre Vás

Snom pápeža je, aby sa na celom svete našlo 
milión mladých, ktorí budú šíriť sociálne učenie 
Cirkvi do spoločnosti. Mladí dostali osobné pozva-
nie od pápeža k tomu, aby formou dobrovoľníckej 
pomoci pomohli. Majú tak robiť v duchu špeciálnej 
príručky DoCat, ktorá vyšla v desiatkach krajín sve-
ta a v júli tohto roka aj v slovenčine. Obsahuje výber 
toho najpodstatnejšieho z náuky Cirkvi, všetko podané 
jazykom pre mladých. 

Názov diela DoCat, ktorý nadväzuje na obľúbenú 
sériu pre mladých YouCat, je odvodený od slovesa „to 
do“ (robiť). Odpovedá na otázku: Čo robiť? V dvanás-
tich kapitolách kniha sprevádza mladého čitateľa té-
mami ako Boží plán lásky, jedinečná hodnota každého 
človeka, rodina, zmysel práce, hospodárstvo, politika, 
životné prostredie alebo mier. Stránky sú doplnené 
fotografiami, ilustráciami a citátmi slávnych osobností. 
Dielo pripravil tím pod vedením kardinálov Christo-
pha Schönborna a Reinharda Marxa. Spolupracovali s 
nimi známi vedci a mladí ľudia. Ku knihe existuje aj 
anglická aplikácia dostupná v Google Play a AppSto-
re. Nemecký originál po schválení Pápežskej rady pre 
novú evanjelizáciu publikovala Rakúska biskupská 
konferencia a pred dvomi rokmi ju zdarma odovzdala 
mladým ľuďom na Svetových dňoch mládeže v Kra-
kove formou aplikácie pre mobilné telefóny. Kniha 
vychádza z najdôležitejších sociálnych dokumentov 
pápežského magistéria. Predhovor ku knihe napísal 
Svätý Otec.

„DoCat je manuál pre mladých na ich cestu živo-
tom. Nielen v knižnej podobe, ale aj na sociálnych 

sieťach a v aplikácii. Obsahuje Božie slovo i učenie 
Cirkvi. Našou túžbou je, aby ho mladí čím viac naplno 
prežívali a žili vo svojich životoch“  povedala Katarína 
Hulmanová, tajomníčka Sociálnej subkomisie Teolo-
gickej komisie KBS.  „Pápež František pozýva mla-
dých, nakoľko majú na to najlepšie predpoklady a silu, 
aby išli dopredu, menili svet a inovovali veci. Chceme 
ich preto pozvať, aby začali už teraz. Aby nečakali, že 
niektoré veci urobí za nich niekto iný. Aby mali odvahu 
urobiť krok vpred tam, kde sú. Objaviť svoje talenty 
môžu v charitatívnych a sociálnych iniciatívach a 
rozličných miestach angažovanosti,“ dodáva Juraj 
Králik, predseda eRka.

Preto sme sa aj v našej obci s mladými rozhod-
li aktívne žiť DoCat v praxi. Veríme, že nám v tom 
pomôžete.  Ak by ste vedeli o niekom, kto potrebu-
je našu pomoc, prípadne ste to vy sami, neváhajte 
kontaktovať obecný úrad. Môže ísť o akúkoľvek 
formu pomoci, napr. pomoc pri upratovaní v do-
mácnosti alebo v exteriéri, pomoc pri nakupovaní, 
v zime pri odpratávaní snehu a iné. Všetko samo-
zrejme bezplatne na dobrovoľnej báze. Môžete 
samozrejme prísť aj s vlastnými návrhmi, ako by 
mladí svojou pomocou mohli prispieť k lepšiemu 
životu v našej obci. Prihlásiť sa môžu aj mladí, 
ktorí by chceli pridať svoju ruku k dielu.  Pomôžte 
nám Podbiel meniť na lepšie miesto, nech sa nám tu 
spolu dobre žije! 

Mgr. Mirka Siteková
(spracované podľa článku: https://narodnestretnutie-

mladeze.sk/splnme-sen-papeza-na-p18/)

Ďakujeme všetkým organizátorom a dobrovoľníkom pri organizovaní 
XVII.ročníka Podbielanských folklórnych slávností. 

Niektoré okamihy prinášame v obrazoch. (ocú)
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Ďakujeme všetkým organizátorom a dobrovoľníkom pri organizovaní 
XVII.ročníka Podbielanských folklórnych slávností. 

Niektoré okamihy prinášame v obrazoch. (ocú)
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V sobotu 25.8.2018 sa v areáli Fran-
tiškovej Huty konal siedmy ročník dňa 
Starých Slovanov, ktorý usporiadala 
kultúrno –športová komisia v Podbieli 

a občianske združenie Starí Slovania. 
Popoludní od 13.00 hod. bolo za-

hájenie akcie. O 13.45 hod. bol pri-
pravený pre dospelých a deti stanový 
tábor s kováčskou vyhňou, stredo-
vekou kuchyňou a remeslami, ktorý 
pripravili naši a šermia-
ri z okolia. Deti a dospe-
lí si tiež vyskúšali zruč-
nosť v hádzaní sekerou, 
v hode oštepom, streľbu 
z luku, práskanie bi-
čom. Tieto súťaže im 
pripravili naši nádejní 
šermiari Starí Slovania. 
No v týchto súťažiach 
sa nenechali zahanbiť 
ani dospelí. Popoludní o 
15.30 hod. sa nám všet-
kým predstavili účinku-
júce skupiny, a to naši 
mladí šermiari Staroslo-
vania z Podbiela a oko-
lia, ARTICULO MOR-
TIS z Ružomberka, 
Vir Fortis, Sagittarius, 
Taurus Ater, Folkvang, 
Cech Terra de Selina, 
Kolovrat, Slobodný 
pán z Vlčej skaly, Rád dračích rytie-
rov, skupina nezávislých šermiarov 
z Oravy a lukostrelci. O 15.00 hod. 

Deň Starých Slovanov
bol Skupinový turnaj bojovníkov 
o titul najlepšej bojovníckej druži-
ny a bojovníka. O 16.00 hod. bolo 
verbovanie mladých bojovníkov. O 

16.30 bojové formácie Švajčiarskej 
pechoty, o 16.45 bojové formácie 
Ranného stredoveku a o 17.00 hod. 
bol zlatý klinec tejto akcie - hromad-
ná poľná bitka spojená s dobýjaním 
Františkovej huty.

O občerstvenie bolo postarané. 
Touto cestou chcem veľmi poďako-
vať pánovi Stanislavovi Šprlákovi 

a pánovi Ľudovítovi Pilárovi a všet-
kým, ktorí nám navarili výborný 
guľášik a držky.

Tentokrát nám počasie doobeda 
neprialo, ale poobede sa 
počasie umúdrilo a bolo 
dobre. Poďakovanie 
patrí pánovi Jozefovi 
Krupovi, ktorý povo-
zil deti aj dospelých na 
tanku. Na záver chcem 
poďakovať všetkým 
sponzorom, a to firme 
Panasonic, p. Ivano-
vi Gorcsovi, ORAVA 
ALTERNATIVE, DHZ 
Podbiel, p.Ladislavo-
vi Krupovi, p.Jozefovi 
Krupovi, Urbáru Pod-
biel, Obci Nižná a Obci 
Podbiel a obecnému 
zastupiteľstvu, ktorí fi-
nančne podporili túto 
akciu a všetkým, ktorí 
sa akýmkoľvek spôso-
bom podieľali na tejto 
akcii.

Toto podujatie je jediným tohto 
druhu na Orave a preto aj záujem 
o tuto akciu z roka na rok rastie, čo 
nás teší, ale aj zaväzuje. Dúfame, 
že o rok na konci augusta sa znova 
stretneme a z tejto akcie sa stane 

tradícia.Táto akcia vyšla na výbor-
nú a ten, kto nebol, môže banovať

Pavol Tmák
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V tomto roku sme sa z dôvodu 
nepredvídanej situácie rozhodli ob-
ľúbené súťaže vo varení držkovej 
polievky a o podbieľanského drevoru-
bača uskutočniť pri Františkovej hute. 
A ako sa ukázalo, bolo to veľmi dobré 
riešenie a všetko zlé je na niečo dobré. 
V sobotu 01. septembra sme boli na 

O Podbieľanskú držku
mieste, ktoré určite využijeme na túto 
akciu aj na budúci rok. Súťaže o naj-
lepšiu polievku sa zúčastnilo 27 druž-
stiev, prvú cenu farebný TV prijímač 
vyhrali podbielskí chlapci z družstva 
Láfka. Zvuk motorových píl dopĺňal 
atmosféru pri varení. Súťaže drevo-
rubačov sa zúčastnilo 29 pilčíkov zo 

Slovenska a Čiech. Prvú cenu motoro-
vú pílu získal Čech Peter Kodad. Opäť 
musím poďakovať organizátorom z 
DHZ, ktorí najviac prispeli k uskutoč-
neniu tejto akcie, ale predovšetkým 
veľkému počtu zúčastnených a spon-
zorom, ktorí toto podujatie ochotne 
podporili.                      Peter Smolár
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História ŠK Podbiel
rok 1964
Na prelome rokov 1963/64 bola členská schôdza, na ktorej 

bol zvolený nový predseda Michal Lofaj. 
Cez zimu sa športovci venovali rekreačne lyžovaniu, stolné-

mu tenisu a hokeju. 

Záber z pretekov dorastencov na lyžiach. Štartujú aj chlapci 
z Podbiela.

Jedna správa z hokeja: 
Oravský Biely Potok – Podbiel 10:16
V nedeľu 16.februára odohrali naši hokejisti zápas v Orav-

skom Bielom Potoku. Zápas bol rušný, športovo hodnotný, hral 
sa až na niektoré „kanadské“ momenty pomerne slušne. Za Pod-
biel dali góly: Veselý, Kanderka, Loffaj, Sitek, Garaj a Pazúrik. 
V závere zápasu a po zápase sa nešportovo zachovali domáci 
diváci, ktorí hádzali do hostí sneh a rôzne predmety. Naši hoke-
jisti odohrali aj ďalšie zápasy s Nižnou, Tvrdošínom a Trstenou, 
ale výsledky sa žiaľ v kronike nezaznamenali.

Naši športovci počas zimy nacvičovali a nacvičili divadelnú 
hru „Surovô drevo“. S touto hrou sa predstavili najprv pred 
svojimi spoluobčanmi. Hra mala obrovský úspech a museli ju 
opakovať. Potom s touto hrou pochodili blízke i vzdialenejšie 
okolie: Zuberec, Tvrdošín, Krásna Hôrka, Nižná, Horná lehota. 
Všade s veľkým úspechom.

Hru nacvičil – režíroval Ondrej Krafský. Ukázalo sa, že 
v Podbieli aj po rokoch odmlčania sú výborní herci. Škoda ich 
nechať na oddychu!!

Ťažko by mi bolo vymenovávať všetkých hercov. Tu ich 
máte na fotke – poznávate ich?!

Herci aj s hudbou zo „Surovieho dreva“. Nie všetci sa do-
stali na fotku.

Futbal:
Jarné slnko už dobre pripekalo, po snehu už nebolo ani chýru, 

ani slychu, no futbalová sezóna nezačínala. Nikto nevie z akého 
dôvodu. 1 kolo bolo na programe nakoniec až 11.mája 1964.

Istebné - Podbiel 3:2 (1:1)
Domáci si týmto víťazstvom upevnili vedenie a odstavili jed-

ného z „dotieravcov“ na konečného víťaza. Istebné malo z nás 
strach a právom, lebo naše mužstvo hralo dobre. Góly dali: Ka-
risný a Hučala.

Podbiel – Veličná 2:0 (1:0)
Naše mužstvo si bolo vedomé, s kým má do činenia. Veličná 

patrí medzi mužstvá hornej polovičky. Hrali sme dobre, a že 
sme nevyhrali vyšším rozdielom, môžu hostia ďakovať svojmu 
výbornému brankárovi.

Zostava: Líška, Cibuľák Ľ., Bielopotočan, Sitek, Franko Vl., 
Cibulák E., Lofaj, Hučala, Murín, Bača V., Michalec. Góly: 
Murín 2

Oravský Podzámok – Podbiel 0:0
Tento výsledok nemôžeme považovať za úspech. Veď Orav-

ský Podzámok patrí medzi slabšie mužstvá v súťaži. Nastúpi-
li sme však nekompletní, lebo niektorí hráči jednoducho do 
Podzámku nešli!!

Podbiel – Trstená 1:1 (0:1)
Nedarilo sa nám. Chlapcom to nešlo! Obecenstvo miesto 

toho, aby hráčov podporovalo, pokrikovalo na nich, dokonca 
im nadávalo! Za takéhoto stavu sa asi lepšie cítili hostia, a to 
tým viac, že viedli už od 15.minúty. Nám sa podarilo vyrovnať 
až v 78.minúte pekným gólom Karisného.

Oravská Jasenica – Podbiel 0:2 (0:0)
Akoby sa naši hráči „pomstili“ svojmu nevďačnému obecen-

stvu. Na horúcej pôde v Oravskej Jasenici podali dobrý výkon 
a zaslúžene zvíťazili. Domáci najmä ku koncu zápasu už nemali 
dostatok síl. Nedokázali využiť ani dve veľmi prísne, ba prob-
lematické 11-tky.

Z nášho mužstva si zaslúžia pochvalu: Líška v bránke, Bie-
lopotočan v strede obrany, Murín, Hučala, Karisný a Michalec 
v útoku. Góly: Hučala 2

Podbiel – Námestovo 3:3 (2:0)
Opäť sme nenastúpili kompletne. Tento raz niektorí hráči 

nemohli hrať z rodinných dôvodov, resp. študijných – Karisný, 
Michalec, Bielopotočan. 

Začali sme dobre a zdalo sa, že aj tento raz odíde Námestovo 
z Podbiela vysoko porazené. Mali sme prevahu a ešte niekoľko 
vyložených gólových šancí, ktoré sme nepremenili. Na veľké 
prekvapenie prítomných však naše mužstvo v II.polčase od-
padávalo, ubúdali mu sily a nakoniec dokázalo iba remizovať. 
Góly: Franko, Hučala a Bača V.

Párnica – Podbiel 2:1 (0:0)
Delegovaný rozhodca sa nedostavil na zápas a tak domáci si 

jednoducho nasadili svojho rozhodcu – laika. Na ihrisku to po-
tom vyzeralo všelijako. Domáci si dovoľovali na ihrisku všetko 
možné. Našim chlapcom patrí uznanie za to, že zápas dohrali, 
i keď nie raz museli vynervovaní preglgnúť horkú pilulku, či 
už nespravodlivosti, alebo brutálnej hry domácich hráčov. Gól 
dal: Murín.

Podbiel – Dlhá 4:2 (2:1)
Hostia tento raz statočne odolávali našim chlapcom a nebá-

li sa odplácať naše útoky. Dosiahli veľmi lichotivý výsledok. 
Zdalo sa však, že naši hráči podceňovali susedov z Dlhej. Góly: 
Hučala 2, Karisný, Murín.

Rabča – Podbiel 2:3 (1:1)
Počas celého zápasu sme mali viditeľnú prevahu, no nedarila sa 

nám streľba. Vyhrali sme zaslúžene. Góly: Karisný, Lofaj a Hučala
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História ŠK Podbiel
Podbiel – Kraľovany 7:2 (3:1)
Už dávno neboli v Podbieli také strelecké hody, ako v zápase 

s Kraľovanmi. Góly padali ako zhnité hrušky a jeden krajší, ako 
druhý. Keď Podbiel viedol 7:1, prakticky prestal hrať na góly 
a azda z „milosti“ nechal si od hostí streliť druhý gól. Bolo to 
veľmi slušné stretnutie. 

Góly: Karisný a Murín po 2, Bača V., Michalec a Bielopoto-
čan po 1.

Krivá – Podbiel 0:0
V tomto poslednom zápase obom súperom už nešlo o nič 

a tak aj hra vyzerala. Domáci sa síce snažili, no hrali slabo 
a hostia len tak, aby nedostali gól. Sami sa však nesnažil gól 
streliť. 

Súťaž II. triedy 1963/64 skončila. Do I.B triedy postúpilo Is-
tebné. Na 2.mieste skončilo Námestovo. Naše mužstvo skončilo 
na peknom 3.mieste (13 víťazstiev, 6 remíz a 3 prehry, strelilo 
52 gólov a 24 dostalo).

Pre úplnosť uvádzam aj výsledky „B“ mužstva v III.triede 
- juh:

Podbiel „B“ – Mokraď „B“ 0:0
Trstená „B“ – Podbiel „B“ 2:3
Dolný Kubín „B“ – Podbiel „B“ 5:0
Podbiel „B“ – Nižná „B“ 1:1
Tvrdošín „B“ – Podbiel „B“ 7:2
Liesek – Podbiel „B“ 5:1
Naše „B“ mužstvo skončilo v III.triede skupiny juh v strede 

tabuľky na 6.mieste.
Letnú prestávku sme využili na usporiadanie futbalové-

ho turnaja. Zúčastnili sa ho mužstvá: Podbiel, Trstená, Krivá 
a Dlhá. Turnaj sa hral vylučovacím spôsobom. V prvom zápase 
zvíťazila Trstená nad snaživým celkom z Krivej troma gólmi. 
Góly dali: Bednár 2 a Lenčucha. 

V druhom zápase zvíťazili hráči Podbiela nad Dlhou piatimi 
gólmi. Góly: Karisný a Murín po 2 a Bača. Vo finále zvíťazil 
Podbiel na Trstenou jediným gólom, ktorý strelil Jožo Mintál.

Po turnaji bola letná tanečná zábava. V tento istý deň boli 
v Podbieli aj obvodné preteky požiarnikov.

Ešte jedna udalosť leta 1964:
V Tvrdošíne sa pri oslavách 700-ročného jubilea založenia 

Tvrdošína, za sústavného hrania dychovej kapely, odohral fut-
balový turnaj veteránov. Tento skončil i dobre, i nedobre. Dobre 
tým, že výkony starších hráčov boli na výške a hralo sa slušne. 
Nedobre tým, že finálový zápas sa neskončil, pretože finalista 
– Námestovo ušiel z ihriska. Nepáčilo sa mu rozhodnutie roz-
hodcu. Je to nešportový počin, ktorý naozaj nemal byť a vrhá 
zlé svetlo pre „utečencov“. Pohár obdržalo mužstvo z Podbiela. 
Čistý zisk z turnaja venujú športovci z Tvrdošína na pomoc juž-
nému Slovensku. A tu sú tí naši veteráni:

„Boli že to chlapci, boli! Ale i teraz ukázali, že ešte čosi 
vedia, nezabudli ani „na starosť“ hrať futbal. Vďaka vám 
za dobrú a vzornú reprezentáciu svojho rodiska, milého 
drahého Podbiela – vy veteráni!“

Letná pohoda sa míňala a čas už pokročil do druhej polo-
vičky augusta. Majstrovská súťaž II.triedy okresu Dolný Kubín 
sezóny 1964/65 sa svojou jesennou časťou začala 16.augusta 
1964.

Podbiel – Tvrdošín 4:1 (1:0)
V prvom zápase sme nastúpili proti Tvrdošínu, ktorý vy-

padlo z I. B triedy. Už pred zápasom vystupovalo toto mužstvo 

sebavedome a netajili sa tým, že do Podbiela prišli vyhrať a že 
do II.triedy vypadli len na jeden rok.

Naši hráči mali „malú dušičku“. Boli si vedomí dôležitosti 
zápasu, i kvalít súpera. Hneď od začiatku zápasu sa obe mužstvá 
pustili do hry s plným nasadením. Útoky sa striedali na obidvoch 
stranách, no naši chlapci sa prv zbavili nervozity. Častejšie sme 
útočili a ešte v prvom polčase sme dosiahli gól. Keď na začiatku 
druhého polčasu sme strelili druhý gól, súper znervóznel. Za 
stavu 3:0 sa podarilo súperovi skórovať, ale my sme odpovedali 
štvrtým gólom. Hralo sa pred 400 divákmi veľmi slušne.

Góly: Franko Milan 2, Karisný a Murín po 1.
Habovka – Podbiel 1:2 (0:0)
V druhom zápase sme sa stretli s Habovkou, ktorá postúpi-

la do II.triedy ako víťaz III.triedy –sever. Domáci mali z nás 
strach a rešpekt. Naše mužstvo svojim výkonom nesklamalo 
prítomných  - vyše 500 ľudí! Habovskí futbalisti hrali veľmi 
obetavo, húževnato a boli vytrvalí i dosť tvrdí. Naši hráči sa 
na ihrisku pohybovali suverénne, technicky vysoko prevyšovali 
domácich. Góly: Bača V. a Karisný. V predzápase dorast Pod-
biela remizoval v Habovke 2:2.

Podbiel – Kraľovany 3:0 (1:0)
Kraľovany už dávnejšie nepatria medzi elitu oravských klu-

bov a tak nemohli mať ani teraz nijaké nádeje na úspech v Pod-
bieli. Naše mužstvo nesklamalo ani v tomto zápase. Vyhrali 
sme suverénne a hosťom sme nič nedovolili. Góly: Karisný 2 
(jeden z 11-tky), Mintál 1

Krivá – Podbiel 1:2 (1:1)
Derby zápas dvoch susedov sa hral v dobrej pohode, pred 

početným obecenstvom. Samotná hra nebola najlepšia. Hlavne 
v prvom polčase hrali obe mužstvá slabo. V druhom polčase 
sme sa zlepšili a nakoniec aj zaslúžene vyhrali. V našom muž-
stve dobre zahral v bránke Líška, v zálohe Bielopotočan a v úto-
ku Bača a Karisný. Góly: Karisný 2 (jeden z 11-tky).

Podbiel – Veličná 1:0 (0:0)
Hostia z Veličnej sa ukázali v dobrom svetle a mali sme veľa 

roboty, kým sme ich pokorili. Bol to húževnatý a tvrdý súper. 
Naše mužstvo hralo nervózne, nevychádzalo im všetko tak, ako 
si predstavovali. Nebol to pekný zápas, ale naše víťazstvo bolo 
zaslúžené. Gól: V.Bača

Od ľava: v civile Peter Schelling – manažér, Tomo Kanderka 
(„chudákovi“ – nestačí mu už dres), Miťo Pazdúr, Jožo Kudyn
Spodný  rad:  Ondro  Golát,  Martin  Franko,  Dr.Ján  Kraf-

ský, Jožo Sroka, Jožo Líška, Jožo Kypta, Jano Hric a celkom 
v popredí s pohárom Ľudvo Mintál
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História ŠK Podbiel
Zostava: Líška, Cibulák Ľ., Bielopotočan, Sitek J., Bača V., 

Babnič, Franko M., Mintál, Bača T., Murín a Michalec.
V predzápase dorast Podbiela prehral s Mokraďou „B“ 1:3.
Rabča – Podbiel 1:2 (1:1)
Rabča síce nepatrí k extratriede medzi oravskými klubmi, 

ale doma vie byť nebezpečná. Naše mužstvo viedlo 1:0 a po-
tom sme trafili štyri razy do žrde. Domácim sa ale ešte v prvom 
polčase podarilo vyrovnať. V druhom polčase nám rozhodca 
neuznal dva regulárne góly. Nakoniec strelil 3 minúty pred kon-
com J. Michalec víťazný gól a tak sme vyhrali. Góly: Mintál 
a Michalec po 1.

V predzápase dorast Podbiela prehral v Rabči 1:0.
Podbiel – Oravská Jasenica 3:0 (1:0)
Náš víťazný postup nezastavilo ani veľmi dobre hrajúce 

mužstvo Or. Jasenice. Zápas začal našim mohutným náporom 
a hostia sa dokázali brániť celých 15 minút. Potom strelil Murín 
prvý gól. V druhom polčase bol obraz hry podobný. Ku koncu 
zápasu už hostia nestačili so silami a všetci len bránili vo vlast-
nej šestnástke. Strelili sme ešte dva góly a zaslúžene vyhrali. 
Góly: Murín 2 a Franko Milan 1.

V predzápase dorast Podbiela vyhral s Or.Jasenicou 3:0.
Podbiel – Námestovo 5:1 (2:1)
Impozantné víťazstvo Podbiela! Rozdrvené Námestovo! 

Víťazné ťaženie Podbiela – ôsme víťazstvo po sebe. O našich 
víťazstvách sa písalo v „Našej Orave“ – týždenníku vychádza-
júcom  v okrese Dolný Kubín. Doteraz naše mužstvo nehráva-
lo zle, ale výkon, aký podali proti Námestovu, bol vynikajúci. 
Hostia sa držali ako-tak do polčasu. Postupne však odpadávali a 
góly do ich siete sa len tak sypali. Naše mužstvo nastupuje v zá-
pasoch v takmer rovnakých zostavách a hráči poctivo trénujú. 
Zápas sa hral pred 400 divákmi. Góly: Murín a Franko Milan 
po 2, Babnič 1.

V predzápase dorast Podbiela prehral v Or.Jasenici 3:5.
Oravský Podzámok – Podbiel 1:2 (0:1)

Pred zápasom v Dlhej. Horný rad od ľava: Bača V., Bielo-
potočan, Sitek J.,Babnič, Murín a Michalec. Dolný rad od ľava: 
Franko Milan, Mintál, Líška, Cibulák Ľ. a Bača T.

V ďalšom zápase sme vyhrali s mužstvom, ktoré hrá momen-
tálne dobrý futbal a figuruje na 5.mieste v tabuľke. Podbiel za-

hral opäť veľmi dobre. Góly: Bača T. a Murín (z 11-tky).
Podbiel – Dlhá 7:0 (3:0)
Dlhani zažili v Podbieli svoje Waterlo! Hráme to výborne! 

Desiate kolo skončilo a my nevieme, čo je to stratiť bod. V tom-
to dnešnom zápase sme hrali vynikajúco. Naši hráči si urobili 
z bránky hostí strelnicu. Góly: Murín 3, Bača T., Sitek J., Bielo-
potočan a Franko Milan po 1.

V predzápase dorast Podbiela vyhral nad Dlhou 2:0.
Trstená – Podbiel 2:0 (2:0)
V tomto zápase nás porazil rozhodca – laik, ktorého nasadili 

domáci, nakoľko delegovaný rozhodca neprišiel. Jednoducho 
nás znemožnil, psychicky deptal a ďalšie robili s nami za jeho 
asistencie domáci hráči (okopávanie, drzačenie, zastrašovanie, 
ofsajdy atď...). 

Domáci už v prvom polčase dosiahli dva diskutabilné góly. 
Naše mužstvo sa cez prestávku upokojilo, hráči si jasne uve-
domovali danú situáciu a povedali si, že oni budú za každých 
okolností športoví gentlemani. A skutočne. Hrali tak, ako ešte 
azda ani raz v tejto sezóne. A výsledok? Mali drvivú prevahu, 
boli na ihrisku suverénnymi pánmi. Rozhodca však dbal teraz 
jedine na to, aby lopta neskončila v sieti domácich. Keď sa tak 
malo stať, alebo dokonca stalo, vždy mal pri sebe nejaký dôvod 
zapískať (niekedy aj dodatočne).

Prehrali sme až v poslednom kole, ale nezaslúžene.
Aj napriek prehre naše mužstvo po jesennej časti II.triedy 

skončilo na 1.mieste s trojbodovým náskokom pred druhým 
Tvrdošínom a tretím Námestovom (10 víťazstiev a iba 1 prehra, 
strelilo 31 gólov a iba 8 gólov dostalo). 

Nakoľko v lete budúceho roku bude Spartakiáda, podobne 
ako vo všetkých súťažiach, aj v našej II.triede bolo nariadené 
odohrať jedno kolo z jarnej časti. A tak sa 15.11.1964 odohral 
zápas v Tvrdošíne.

Tvrdošín – Podbiel 2:1 - nedohraté
Domácim v tomto zápase išlo o všetko! Buď zastavia defi-

nitívne víťazný postup Podbiela a sami si vytvoria predpoklady 
pre boj o prvú priečku, alebo ju definitívne stratia, ak prehrajú. 
Zápas bol veľmi dobrý, obojstranne aj dosť tvrdý, ale nie záker-
ný. Obe mužstvá sa snažili zápas rozhodnúť čím skôr vo svoj 
prospech. Útoky sa valili raz na jednu, raz na druhú stranu. Ani 
jedno mužstvo nemalo viac z hry.

Domáci viedli 1:0, no potom Milan Franko vyrovnal na 1:1. 
Domáci sa ešte v prvom polčase opäť ujali vedenia. Keď však 
rozhodca nariadil na začiatku II. polčasu proti nám neopodstat-
nenú 11-tku, po dlhších debatách a diskusiách naše mužstvo 
odmietlo pokračovať v hre a z ihriska odišlo. K tomuto kroku 
sa odhodlalo aj preto, lebo sa dozvedeli, že rozhodca pred zá-
pasom popíjal rum v miestnom pohostinstve. Naši vedúci mali 
auto a chceli rozhodcu odviesť na vyšetrenie (kvôli pravde a ob-
jektivite) do nemocnice. Domáci fanúšikovia a vedúci činitelia 
tento úmysel však nedovolili realizovať a rýchlo mu dali vypiť 
ďalší poldecák rumu. A bolo po všetkom.

Pravdy sme sa nedovolali! Prehrali sme kontumačne 3:0. Aj 
tak sme však zimovali na prvom mieste v súťaži.

Z kroniky TJ ŠK Podbiel spracoval Ľ.Franko


